
NA PLAVBĚ  
TEMNÝM MOŘEM 

ŽIVOTA 
POTŘEBUJEME ZÁBLESKY SVĚTLA PRO ORIENTACI  

Lidský život je putováním.  
Jak ale nalézt ten správný směr? 

Je to, jako kdybychom na plavbě po často tem-
ném a rozbouřeném moři dějin vzhlíželi ke hvěz-
dám, aby nám ukazovaly cestu. Významnými 
souhvězdími našeho života jsou lidé, kteří dokázali 
dobře žít, jsou nám světly zářícími nadějí. 

Světlo samotné je ale Ježíš Kristus, slunce,  
které vyšlo nad všemi temnotami dějin. 

Abychom k tomuto světlu dospěli, potřebujeme 
i nám blízká světla – osoby, které světlo čerpají 
z jeho světla a podle nichž se tak můžeme 
orientovat při svém putování. 

Se svolením zpracováno podle knihy 365 dní s Benediktem XVI.  
Vydalo Karmelitánské nakladatelství.  

 

Ježíš říká: "Já jsem světlo světa. Kdo mě následuje, 
nebude chodit v temnotě, ale bude mít světlo života. 
Ať se vaše srdce nechvěje a neděsí! Věřte ve mne." 

(Jan 8,12; 14,1) 



JEŽÍŠ JE SVĚTLO,  
KTERÉ SE OSVĚDČILO 
TO SVĚTLO SVÍTÍ V TEMNOTĚ  
A TEMNOTA HO NEPOHLTILA (JAN 1,5) 

V životě procházíme mnoha temnotami,  
z nichž mnohé ani nemůžeme ovlivnit. 

Nebojme se proto přijmout světlo, které se 
rozžalo před dvěma tisíci lety a doposud 
nezhaslo, ač proti němu bojovali tak mnozí.  

Jenže ani Herodes, ani Pilát, ani židovští starší, 
ale ani Marx, Stalin, Mao a jak se vlastně všichni 
jmenovali, nedokázali zhasnout světlo jménem 
Ježíš. On je právě tím světlem, které osvědčilo 
svou stálost, životaschopnost a sílu 
v protivenstvích, likvidačních kampaních, 
pomluvách a nepřátelství.  

Jaké jiné světlo bychom si měli oblíbit?  
Jakému jinému světlu důvěřovat?  
V jakém jiném světle se snažit chodit?  

Zpracováno podle textů  
Aleše Opatrného. 

 

Ježíš říká: "Já jsem světlo světa. Kdo mě následuje, 
nebude chodit v temnotě, ale bude mít světlo života. 
Ať se vaše srdce nechvěje a neděsí! Věřte ve mne." 

(Jan 8,12; 14,1) 


